
  

 



Een jaar met twee gezichten   
  

De eerste helft van 2024 stond vooral in het teken van de laatste fase van de voegenrestauratie. Met 

name onze vrijwilligers hadden het pittig, want die moesten toch zorgen dat ‘de winkel’ open en clean 

kon blijven; met alle stof en lawaai soms geen eenvoudige opgave. Daarnaast waren er financiële 

uitdagingen om het ‘gat’ tussen toegezegde subsidies en de inmiddels hogere kosten van de 

werkzaamheden te dichten. Oorzaak: gestegen materiaalprijzen en hogere uurlonen.   

  

Sinds het onderste deel van de molen in november 2023 in witte folie was ingepakt, werd hij een 

bezienswaardigheid en kreeg breed aandacht in plaatselijke en regionale kranten en op sociale media. 

Nadat ook het bovenste deel van de molen was ingepakt, werd dat beeld versterkt. Het leverde prachtige 

plaatjes op; allemaal extra reclame voor de Kyck, prachtig. Schrikken was het toen voorjaarsstorm Louis 

de folie losscheurde. Gelukkig zonder nadelige gevolgen! 

  

Daarna kwam de volgende uitdaging. Want na het aanbrengen van 

de nieuwe voegen werd de buitenwand van de molen langdurig 

‘bewaterd’. Noodzakelijk voor een goede hechting van het nieuwe 

voegmateriaal. Soms leek het wel alsof ‘het binnen even hard 

regende als buiten’.   

Bewonderenswaardig dat de vrijwilligers er ondanks deze uiterst 

vervelende omstandigheden in zijn geslaagd de molen als geheel 

‘draaiende’ te houden. Meer dan een compliment waard!  

  

Ook voor de molenaars was het een bijzondere periode. Immers, 

toen ook het bovenste deel van de molen werd ingepakt, kon er een 

aantal maanden niet meer ‘op de wind’ worden gemalen. Een heel 

frustrerende periode, nu zij waren aangewezen op het malen met het 

elektrisch koppel. Gelukkig dat dit alternatief er was om de winkel en 

externe afnemers volkorenmeel en bloem te kunnen leveren.   

  

Om de kostenverhoging alsnog te dekken, nam het bestuur 

initiatieven om via de gemeente daar subsidie te krijgen om het 

laatste gat te dichten. In de aanloop kregen wij steun van politieke partijen VSP en CDA. In mei gaf het 

bestuur bij de raadscommissie een presentatie over de financiële situatie door die onvoorziene 

kostenstijgingen en werden vragen beantwoord. Alles om aan te tonen wáárom steun voor de Kyck 

noodzakelijk was. Uiteindelijk was er resultaat en schonk de gemeente de stichting in oktober € 24.000! 

  

Ruim daarvoor sloten we in mei de actie ‘VOEG EEN METER TOE’ succesvol af met de prachtige 

eindstand van € 36.341! Met veel dank aan alle inzet van onze mensen in de mortelwerkgroep.   

Traditiegetrouw deden we mee met de Dordtse Bijenmarkt en zetten onze vrijwilligers zich in tijdens de 

jaarlijkse Open Molendagen en de Open Monumentendagen tegelijk met de Open Vrijwilligersdag op de 

eerste dag van dit weekend. In beide weekenden kon de molen gratis beklommen worden en daar werd 

gretig gebruik van gemaakt. 

Initiatieven die het vermelden waard zijn, waren de pannenkoekendag, deelname aan de zomermarkt 

van de Vrije School, als ook bij de Eikenhof. En niet te vergeten het paaseieren zoeken in het voorjaar en 

de komst van Zwarte Pieten in november. Ook Valentijnsdag werd niet overgeslagen. 

 

Tussendoor hielpen we met een verhaal door onze gids bij de tweede serie taallessen die via het 

Erfgoedhuis bij ons werd gegeven. Meerdere malen kwam ‘de molen’ naar voren in interviews in de 

media. Tot in Japan aan toe, hebben we vernomen. Op de Educatiezolder is de powerpointpresentatie 

gefinetuned en ziet er weer strak uit. Eenmaal mochten wij een geschenk geven - aan de winnaar van de 

verloting van de Dordtpas actie, tweemaal waren we zelf de gelukkige: we ontvingen € 938 uit de 

Rabobank ClubSupport actie en liefst € 1.200 als schenking van amateurfotograaf Arie Pankras op basis 

 



van de verkoop van zijn boek. Last but not least was er de deal met bakker Voordijk voor het wekelijks 

leveren van 200 kg meel. Een fijne steun in de rug! 

Heel bijzonder was onze zichtbaarheid tijdens de start van de ‘Tour de Femmes’, die op het Energieplein 

startte. Op tal van manieren kwam 

onze molen, speciaal voor deze 

gelegenheid in de vlaggen gezet, in 

diverse media - ook op tv - in beeld. 

Een pr van de bovenste plank, 

prachtig.  

 

Absoluut een memorabele dag was  

31 augustus: de dag dat je wist dat 

zou komen, want toen werd de molen 

na de ingrijpende restauratie feestelijk 

heropend! Dat gebeurde door de heer 

Meindert Stolk (gedeputeerde van 

Zuid-Holland en grootste 

subsidieverlener), die samen met de 

voorzitter het nieuwe ANWB-informatiebord aan de gevel onthulde. 

 

Daarna mocht de voor de molen verantwoordelijk wethouder van Dordrecht, Rik van der Linden, het 

eerste exemplaar van ons nieuwe boek ‘Klap van de Molen – wat de Kyck over den Duck met je doet’ in 

ontvangst nemen. Vooral de interviews met voormalige en huidige vrijwilligers geeft de lezer inzicht in 

wat de molen voor hen toen en nu heeft betekend. Het boek kent een kwartet auteurs: Jaap Bouwman 

(historie) en Wim van Wijk (interviews) en vrijwilligers Marianne Mulders (teksten en coördinatie) en 

Harry Eskes (onder andere eindredactie). Een knap staaltje werk. De wethouder verklapte toen in zijn 

speech al een beetje dat het met de subsidie goed zou komen. 

 

Dit jaar deden we mee aan de Dordtpas-actie. Houders van deze Dordtpas konden, eerst in augustus en 

daarna in november, gratis één van onze cakemixen ophalen. Dat hebben we geweten! Een stormloop 

aan klanten, waarvan velen de molen nog nooit van binnen hadden gezien! .   

Het was logistiek voor zowel winkel als vulzolder een ware uitdaging vanwege het succes dus de hoge 

omloopsnelheid. Van de eerste keer leerden we veel, zodat de werkzijde in november beter verliep. Voor 

de molen was het financieel een geweldige opsteker, want wij kregen het bedrag van de opgehaalde 

producten vergoed van de Dordtpasorganisatie. Voor herhaling vatbaar! 

Maar dan met de wetenschap dat door de hogere verkoop er extra druk op de vulzolder is. Dat vraagt om 

extra handen, zeker gezien het feit dat we enkele vrijwilligers hebben uitgezwaaid. Helaas. Gelukkig 

kwamen er ook nieuwe bij, maar er zijn nog wat vacatures in te vullen. Ook in het bestuur, trouwens. 

  

Ook dit jaar waren er goed bezochte 

vrijwilligersbijeenkomsten. We konden er vertellen over het 

wel en wee en over beleid en visie. Uiteraard met ruimte 

voor het stellen van vragen. In december was er de 

kerstborrel, waarbij vrijwilligers weer lekkere dingen hadden 

bereid en er heerlijk geproost kon worden. 

  

We zijn een werkende molen, dus hebben we ook cijfers 

over wat er geproduceerd, gemalen is. Daarbij moeten we 

in ogenschouw nemen dat de molen dus meerdere 

maanden níet ‘op de wind’ kon draaien. Een deel van die 

misgelopen productie kon worden opgevangen, omdat 

enkele molenaars op hun werk de pensioengerechtigde 

leeftijd bereikten en nu ook op de woensdag konden  

komen malen.  

 

 



De productie van 2024 omvatte: tarwe 7.050 kg, spelt 400 kg, rogge 100 kg (totaal ruim 7,5 ton). 

Daarnaast werd er 259 kg pastabloem en 40 kg speltbloem gebuild (gezeefd). Ten opzichte van vorig 

jaar is dat 3.000 kg meer aan productie en meer dan het dubbele gebuild.  

Dat alles bij 69.472 omwentelingen. 

 

Onze vrijwilligers hebben zich afgelopen jaar door niets van de wijs laten brengen. Hulde! Zij zetten zich 

met hart en ziel in voor onze molen. Elke woensdagmiddag en zaterdag waren we open, met een 

groeiend aantal bezoekers respectievelijk klanten.  

Qua onderhoud en investeringen blijven nog wel de zorgen over de precaire conditie van het elektrisch 

koppel, de aanpak van de keuken en het herstellen van delen van de houten planken op de stelling.  

  

Wat betreft de financiën mogen we, als het gaat om de verkoop, wederom terugzien op een positief 

resultaat. Dus is een compliment aan iedereen! Daarentegen werden wij na afronding van de 

restauratiewerkzaamheden geconfronteerd met een flinke tegenvaller (hoge nacalculatiekosten), 

waarvoor bij het afsluiten van dit jaar nog geen oplossing is gevonden.  

 

Dit alles neemt niet weg dat wij overall mogen terugzien op een geslaagd 2024, met een molen die er 

weer prachtig bij staat. Grote dank aan allen! 

 

 


